
Protokoll	  från	  Förbundet	  Agenda	  21:s	  höststämma	  2015-‐10-‐20	  
	  
Årets	  höststämma	  genomfördes	  hos	  Mälardalens	  högskola	  i	  samband	  med	  Gröna	  Draken-‐dagen.	  
Erik	  Dahlquist	  inledde	  med	  att	  berätta	  om	  högskolans	  forskning.	  Förbundssekreteraren	  Eric	  
Söderberg	  berättade	  kort	  om	  FN:s	  utvecklingsmål,	  vilket	  det	  också	  fanns	  information	  om	  i	  
stämmohandlingarna.	  Därefter	  genomfördes	  en	  arbetsövning	  om	  förbundets	  framtid,	  utveckling	  
och	  projektverksamhet.	  Se	  frågor	  och	  dokumentation	  i	  bilaga	  1.	  
	  
	  

1. Stämmans	  öppnande:	  
Ulla	  Persson,	  ordförande	  för	  Förbundet	  Agenda	  21,	  hälsade	  ombud	  och	  övriga	  deltagare	  
välkomna.	  Därefter	  öppnade	  Ulla	  stämman.	  
	  

2. Val	  av	  ordförande	  för	  stämman:	  	  
Stämman	  beslutade	  att	  välja	  Erik	  Dahlquist	  till	  ordförande	  för	  stämman.	  	  
	  

3. Val	  av	  sekreterare	  för	  stämman:	  	  
Stämman	  beslutade	  att	  välja	  Eric	  Söderberg	  till	  sekreterare	  för	  stämman.	  
	  

4. Justering	  av	  protokoll:	  	  
Stämman	  beslutade	  att	  välja	  Claes	  Kugelberg	  och	  Konstantinos	  Kyprianidis	  till	  att	  jämte	  
ordföranden	  justera	  protokollet.	  
	  

5. Utlysning	  av	  mötet:	  
Stämman	  beslutade	  att	  godkänna	  att	  mötet	  blivit	  utlyst	  i	  behörig	  ordning.	  
	  

6. Röstlängd:	  Stämman	  beslutade	  att	  fastställa	  röstlängden	  till	  23	  ombud,	  se	  bilaga	  2.	  
	  

7. Dagordning	  för	  stämman:	  
Stämman	  beslutade	  att	  godkänna	  föreslagen	  dagordning	  för	  stämman.	  
	  

8. Vad	  kan	  vi	  lära	  oss	  av	  de	  17	  globala	  utvecklingsmålen	  som	  FN	  antagit?	  	  
Stämman	  beslutade	  att	  överlåta	  till	  styrelsen	  att	  utvärdera	  vad	  förbundet	  kan	  lära	  sig	  av	  
de	  17	  utvecklingsmålen.	  	  
	  

9. Förändringsprocess	  av	  Gröna	  Draken:	  	  
	  
Sara	  Stenberg,	  styrelseledamot,	  berättade	  om	  styrelsen	  arbete	  med	  att	  se	  över	  tidningen,	  
taltidning,	  webbsida	  och	  e-‐tidning.	  Sara	  meddelade	  att	  styrelsen	  ställt	  sig	  frågan	  om	  
förbundet	  ska	  minska	  utgivningen	  av	  antal	  nummer	  per	  år	  och	  styrelsen	  har	  undersökt	  
konsekvenserna	  av	  ett	  sådant	  beslut.	  En	  konsekvens	  är	  att	  förbundet	  riskerar	  att	  mista	  
momsfriheten	  för	  utgivningen.	  Det	  krävs	  minst	  fyra	  nummer	  per	  år	  för	  att	  tidningen	  inte	  
ska	  räknas	  som	  ett	  reklamblad.	  Därefter	  berättade	  Sara	  att	  styrelsen	  sett	  över	  
möjligheten	  att	  lägga	  in	  Gröna	  Draken	  som	  bilaga	  i	  VLT	  eller	  Västerås	  Tidning.	  Styrelsen	  
kom	  fram	  till	  att	  det	  inte	  är	  någon	  bra	  idé.	  Styrelsen	  arbetar	  även	  vidare	  med	  att	  utveckla	  
webbsidan.	  	  
	  
Förbundet	  har	  infört	  en	  temadag	  med	  Gröna	  Draken-‐dagen.	  Idag	  hade	  Gröna	  Draken-‐
dagen	  ca	  300	  deltagare	  med	  gymnasieungdomar,	  lärare,	  intresserad	  allmänhet,	  
medlemmar	  i	  förbundet	  samt	  utställare.	  
	  



Ett	  ombud	  frågade	  om	  det	  är	  möjligt	  att	  lista	  ungdomarnas	  e-‐post.	  Eric	  Söderberg	  
svarade	  att	  inför	  GD-‐dagen	  har	  vi	  enbart	  fått	  lärarnas	  och	  övriga	  deltagares	  e-‐post.	  Det	  är	  
svårt	  att	  få	  ut	  e-‐post	  till	  eleverna.	  
	  
Sara	  berättade	  vidare	  att	  hon	  och	  Annika	  Westerberg	  på	  VafabMiljö	  gjort	  en	  genomgång	  
av	  hur	  många	  som	  läser	  Gröna	  Draken.	  År	  2013	  skickade	  VafabMiljö	  ut	  5000	  enkäter	  
angående	  invånarnas	  syn	  på	  avfall	  och	  miljö	  varav	  45	  %	  svarade.	  Undersökningen	  
omfattade	  även	  tidningen	  Gröna	  Draken.	  Västmanland	  har	  263	  000	  människor	  och	  av	  
dessa	  läser	  mellan	  100	  000	  –	  150	  000	  personer	  Gröna	  Draken.	  Förbundet	  når	  ut	  till	  
väldigt	  många	  människor,	  berättade	  Sara.	  
	  
Stämman	  beslutade	  att	  godkänna	  Sara	  Stenbergs	  muntliga	  rapport.	  
	  
Stämman	  beslutade	  att	  ge	  styrelsen	  i	  uppdrag	  att	  se	  över	  tidningen,	  taltidningen	  och	  
webb	  med	  ambitionen	  att	  minska	  kostnader	  under	  2016	  inför	  2017	  års	  budget.	  
	  

10. Rapportering	  om	  ansökan	  om	  nytt	  Vett	  &	  Watt-‐projekt,	  Vett	  &	  Watt	  för	  idrottsrörelsen.	  
	  
Eric	  Söderberg	  rapporterade	  om	  förbundets	  ansökan	  om	  nytt	  Vett	  &	  Watt-‐projekt	  som	  
riktar	  sig	  till	  idrottsrörelsen.	  Förbundet	  har	  utarbetat	  en	  ansökan	  i	  samarbete	  med	  
Västmanlands	  idrottsförbund	  samt	  idrotts	  och	  fritidsförvaltningar	  i	  några	  av	  länets	  
kommuner.	  Västerås	  Stads	  Kultur-‐,	  idrotts	  -‐	  och	  fritidsförvaltning	  samt	  Arbogas	  Fritids	  
och	  kulturförvaltning	  deltog	  på	  ett	  möte	  inför	  ansökan.	  Se	  stämmohandlingarna	  för	  
budget.	  
	  

11. Stämman	  beslutade	  att	  överlåta	  till	  styrelsen	  att	  ta	  till	  sig	  den	  inledande	  diskussionen	  
om	  nya	  projekt	  och	  målgrupper.	  
	  

12. Fastställande	  av	  avgifter:	  Styrelsen	  har	  diskuterat	  att	  höja	  medlemsavgifterna.	  Eftersom	  
konsumentprisindex	  inte	  ökat	  de	  senaste	  åren	  föreslår	  styrelsen	  att	  låta	  
medlemsavgifterna	  stanna	  på	  nuvarande	  nivå.	  Istället	  föreslås	  att	  FA21	  ska	  värva	  fler	  
medlemmar.	  	  
	  
Stämman	  beslutade	  att	  
a)	  avgifterna	  förblir	  oförändrade	  under	  2016,	  
b)	  styrelsen	  får	  i	  uppdrag	  att	  utefter	  inkomna	  synpunkter	  och	  förslag	  från	  höststämman	  
utarbeta	  ett	  system	  för	  medlemsvärvning.	  
	  

13. Arbetsplan	  och	  budget	  för	  2016	  
Styrelsen	  redogjorde	  genom	  förbundssekreteraren	  förbundets	  arbetsplan	  och	  budget	  för	  
2016	  i	  enlighet	  med	  stämmohandlingarna.	  I	  dessa	  handlingar	  finns	  en	  budget	  för	  
förbundets	  ordinarie	  ekonomi	  med	  kansliverksamhet	  samt	  Gröna	  Drakens	  ekonomi,	  en	  
budget	  för	  Ungdomens	  hållbarhetsting	  2016	  och	  en	  projektbudget	  för	  Vett	  &	  Watt	  3.0.	  
	  
Ett	  ombud	  ställde	  en	  fråga	  om	  projektbudgeten	  för	  Vett	  &	  Watt	  3.0.	  ”Vad	  innebär	  den	  
stora	  andelen	  medfinansiering	  av	  projektet?	  Innebär	  det	  att	  kommunerna	  förväntas	  
medfinansiera	  med	  pengar?”	  Styrelsen	  svarade	  att	  det	  inte	  finns	  någon	  förväntning	  att	  
kommunerna	  medfinansierar	  med	  pengar,	  istället	  bygger	  medfinansieringen	  på	  egen	  tid.	  
Det	  innebär	  att	  tid	  räknas	  om	  till	  pengar	  enligt	  fastställda	  kriterier.	  
	  
Ett	  ombud	  frågade	  hur	  en	  förlust	  från	  föregående	  års	  minusresultat	  täcks?	  
Styrelsen	  svarade	  att	  den	  balanserade	  vinsten	  överförs	  till	  nästa	  års	  räkning.	  I	  detta	  
protokoll	  visas	  hur	  detta	  gått	  till:	  I	  2014	  års	  boksluts	  resultatdisposition	  överfördes	  
stående	  vinstmedel	  genom	  balanserade	  vinst	  (343	  471	  kr)	  minus	  förra	  årets	  förlust	  (98	  



594	  kr)	  vilket	  medförde	  att	  244	  877	  kr	  överfördes	  till	  ny	  räkning.	  
	  
Stämman	  beslutade	  att	  genomföra	  projektet	  Vett	  &	  Watt	  3.0	  för	  idrottsrörelsen	  i	  enlighet	  
med	  budgeten	  i	  stämmohandlingarna,	  under	  förutsättning	  att	  projektansökan	  beviljas.	  
	  
Stämman	  beslutade	  att	  ge	  styrelsen	  i	  uppdrag	  att	  arbeta	  vidare	  med	  fler	  projekt	  under	  
temat	  energi-‐	  och	  klimat.	  Styrelsen	  fick	  förtroendet	  att	  söka	  medel	  och	  genomföra	  
projekt	  under	  villkoret	  att	  den	  ordinarie	  förbundsekonomin	  med	  Gröna	  Draken	  och	  
kansli	  inte	  påverkas	  negativt.	  
	  
Stämman	  beslutade	  att	  godkänna	  förbundets	  arbetsplan	  och	  budget	  för	  2016.	  
	  

14. Övriga	  anmälda	  ärenden	  
Det	  fanns	  inget	  övrigt	  anmält	  ärende	  till	  stämman.	  
	  

15. Ulla	  Persson	  avslutade	  stämman	  och	  tackade	  deltagarna	  för	  visat	  intresse.	  
	  
	  
	  
Vid	  protokollet:	   Justerat	  av:	  
	  
	  
Erik	  Dahlquist	  
Stämmoordförande	  
	  
	  
Eric	  Söderberg	   Claes	  Kugelberg	   Konstantinos	  Kyprianidis	  
Förbundssekreterare	   Moderaterna	  i	  Västmanlands	  län	   Mälardalens	  högskola	  
	  


